



Belehrung nach § 18 Abs. 2 Nr. 4a AufenthG – Vorliegen eines konkreten Arbeitsplatzangebots

Ein Ausländer und sein Arbeitgeber versichern, dass die Beschäftigung, die dem Visumsantrag zugrunde liegen soll, tatsächlich ausgeübt werden soll, d. h. tatsächlich ein auf Durchführung ausgerichtetes „konkretes Arbeitsplatzangebot“ nach § 18 Absatz 2 Nummer 1 AufenthG vorliegt und kein reines Scheinarbeitsverhältnis zur Erlangung eines Aufenthaltstitels nach Abschnitt 4 des Aufenthaltsgesetzes im Raum steht.

Eine reine Gehaltszahlung ohne Durchführungsabsicht genügt nicht. Falscherklärungen sind „unrichtige Angaben“ und nach § 95 Absatz 2 Nummer 2 AufenthG strafbar. Erfolgt die Handlung gegen einen Vermögensvorteil, wäre eine Strafbarkeit nach § 96 Absatz 1 Nummer 2 AufenthG gegeben. Die entsprechenden Qualifikationstatbestände gelten ebenfalls. Visastellen und Ausländerbehörden haben bei konkreten Anhaltspunkten der Vorspiegelung eines echten Arbeitsverhältnisses, hinter dem sich ein nur zum Schein eingegangenes und daher nach § 117 BGB nichtiges Arbeitsverhältnis verbirgt, die Möglichkeit, die Strafverfolgungsbehörden einzuschalten.

Durch meine Unterschrift bestätige ich, dass ich die vorstehenden Hinweise zur Kenntnis genommen habe und erkläre gemäß § 18 Abs. 2 Nr. 4a AufenthG, dass ein konkretes Arbeitsplatzangebot im Sinne von § 18 Abs. 2 Nummer 1 AufenthG vorliegt und ich beabsichtige, eine entsprechende Beschäftigung aufzunehmen.

Translation:

Declaration according to § 82 Sect. 2 No. 4a AufenthG - The existence of a specific offer of employment

The foreigner and the employer confirm that the employment on which the visa application is based is actually intended to be carried out, meaning that there is actually a "concrete job offer" for the purpose of carrying out the employment in accordance with Section 18, subsection 2, no. 1 of the Residence Act, and that there is no purely fictitious employment relationship for the purpose of obtaining a residence permit for the purpose of obtaining a residence permit under Section 4 of the Residence Act.

The mere payment of a salary without the intention of carrying out the employment is not sufficient. False statements are considered "false declarations" and are punishable under Section 95 para. 2 No. 2 of the Residence Act. If the act is committed with the intention of obtaining a pecuniary advantage, liability under Section 96 subs. 1 No. 2 of the Residence Act may apply. The relevant qualification criteria also apply. The visa and immigration authorities have the option of involving the criminal prosecution authorities if there are concrete indications of a false declaration regarding a genuine employment relationship which is merely a façade concealing an invalid employment relationship in accordance with Section 117 of the German Civil Code (BGB).

With my signature, I confirm that I have taken note of the above information and declare in accordance with § 18 para. 2 No. 4a of the Residence Act that a concrete job offer in the sense of § 18 Abs. 2 No. 1 of the Residence Act exists and that I intend to pursue this employment.

Ort, Datum/
Place, date

Unterschrift / Antragstellerin /in
signature of applicant